
PROTOKÓŁ Nr XLVIII/2018

z sesj i  Rady Gminy Grunwald odbytej  w dniu  31 stycznia 2018 r.
w sal i  posiedzeń Gminnego Ośrodka Kultury w Gierzwałdzie.

Początek obrad godz.  15 0 0 .
Zakończenie obrad godz.  16 2 5 .
Przewodniczył:  Pan Sławomir Matuszewski – Przewodniczący Rady Gminy.
Ustawowy skład rady:  15 radnych.
Obecnych:  14 radnych.
(l is ta obecności  w załączeniu – zał.  nr 1).
Nieobecni:  radny Marek Tański.
Ponadto w sesj i  udział  wzięli :
         1.  Henryk Kacprzyk – Wójt Gminy
         2.  Waldemar Szydlik – Sekretarz Gminy
         3.  Urszula Borkowska – Skarbnik Gminy
         4.  Sołtys i  i  mieszkańcy Gminy Grunwald.

    ( l is ta obecności  w załączeniu – zał.  nr 2).

Podjęto uchwały od nr 275 do nr 284.

Ad  pkt  1.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir Matuszewski  dokonał 
otwarcia  XLVIII  sesj i  Rady  Gminy,  po  czym  stwierdzi ł  kworum,  przy  którym 
może obradować i  podejmować prawomocne uchwały rada gminy.

Ad  pkt  2.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  – 
obecnie  przystępujemy do  przyjęcia  porządku  obrad  dzisiejszej  sesj i  rady gminy. 
Porządek  obrad  radni  i  sołtysi  otrzymali  na  piśmie.  Był  wywieszony na  tablicach 
ogłoszeń.  
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 14 głosami za,  przeciwnych nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  przyjęła  porządek  obrad  XLVIII  sesj i  Rady  Gminy 
w/g następującego wyszczególnienia:
   1.  Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.
   2.  Przyjęcie  porządku obrad.
   3.  Przyjęcie  protokołu z  poprzedniej  sesj i  Rady Gminy.
   4.  Sprawozdanie z realizacj i  Gminnego Programu Profilaktyki  i  Rozwiązywania 
       Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii  Gminy
       Grunwald za rok 2017.
   5.  Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami:
       a)  informacja o przetargach ogłaszanych przez gminę.
   6.  Podjęcie uchwał przez Radę Gminy:
       a)  w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profi laktyki  i  Rozwiązywania
           Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii  na 2018 rok;
       b)  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na
           la ta 2018 – 2027;
       c)  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2018 rok;
       d)  w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla  Powiatu Ostródzkiego w 
          postaci dotacj i  celowej;
       e)  w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Ostródzkiego w
           postaci dotacj i  celowej;
       f)  w sprawie ustalenia  planu pracy  Rady Gminy Grunwald oraz planów 
           pracy stałych komisj i  rady na 2018 rok;
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       g)  w sprawie wyrażenia zgody na zakup nieruchomości  niezabudowanej;
       h)  w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości  niezbudowanej  w
           trybie bezprzetargowym;
       i)  w sprawie ustalenia  trybu udzielania i  rozliczania dotacj i  dla
           niepublicznych jednostek oświatowych prowadzonych na terenie Gminy
          Grunwald oraz zakresu i  trybu kontroli  prawidłowości ich pobrania i
          wykorzystania;
       j )  w sprawie uchylenia uchwały Nr XXLII/125/09 Rady Gminy Grunwald z
          dnia  30 czerwca 2009 r.  w sprawie ustalenia szczegółowych zasad
          przyznawania i  wypłacania dodatku mieszkaniowego nauczycielom
          zatrudnionym w szkołach Gminy Grunwald.
   7.  Wolne wnioski i  informacje.
   8.  Interpelacje  i  zapytania.
   9.  Zamknięcie  obrad

Ad  pkt  3.  Przewodniczący  Rady  Gminy  -  Pan  Sławomir  Matuszewski  – 
kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  przyjęcie  protokółu  z  poprzedniej  sesj i 
rady gminy.  Protokół  był  wyłożony do wglądu przy l iście  obecności.  Znajduje  się 
w  biurze  rady  i  zawsze  można  zapoznać  się  z  jego  treścią.  Proponuję  przyjąć 
protokół  bez odczytywania.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  przyjęła  bez  odczytywania  protokół  z  XLVII  sesj i 
Rady Gminy.

Ad  pkt  4.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  – 
kolejnym  punktem  porządku  obrad  jest  sprawozdanie  z  realizacj i  Gminnego 
Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz 
Przeciwdziałania  Narkomanii  Gminy Grunwald za rok 2017. 
Na  połączonych  komisjach  Pani  Pełnomocnik  Wójta  do  s/p  PiRPA  omówiła  ten  
program.  Był  on szczegółowo omawiany.  Pani  Pełnomocnik odpowiadała na różne 
pytania.  
Radni  uwag nie zgłosi l i .
(Sprawozdanie w załączeniu – zał.  nr 3).

Ad  pkt  4.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  – 
kolejnym punktem porządku  obrad  jest  sprawozdanie  wójta  z  działalności  między 
sesjami oraz informacja o przetargach ogłaszanych przez gminę.
Wójt  – Pan Henryk Kacprzyk –  inwestycje  w trakcie  realizacj i  –  jest  to  budowa 
kanalizacj i  sanitarnej  na  trasie  Gierzwałd,  Kitnowo,  Dylewo,  Szczepankowo  i  
Glądy  Gmina  Grunwald,  część  III  wieś  Szczepankowo.  Umowny  termin 
zakończenia 30 marca 2018 roku. Wartość kontraktu to jest  839.595,26 zł  brutto.
Przetargi  inwestycyjne  w  trakcie  realizacj i :  wybrano  wykonawcę  robót 
budowlanych pod nazwą „Przebudowa drogi gminnej  Szczepankowo – Domkowo”. 
Najkorzystniejszą  ofertę  na  kwotę  2.870.299,98  zł  brutto  złożyła  firma 
Przedsiębiorstwo Budowy Dróg i  Mostów Spółka z  o.o.  z  Mińska  Mazowieckiego.  
To  jest  ta  sama  firma,  która  wykonywała  drogę  do  Korsztyna.  Zakładany  termin  
realizacj i  zadania to  jest  31 sierpień 2018 rok.  
Ogłosil iśmy  przetarg  nieograniczony  na  wykonanie  robót  budowlanych  pn. 
„Rozbudowa  kanalizacj i  sanitarnej  w  miejscowości  Grunwald”.  Otwarcie  ofert 
przewidziano na 7 luty 2018 rok.
Zapytania ofertowe w trakcie  realizacj i :
1.  Rozstrzygnięto zapytanie na wykonanie projektu budowlanego adaptacj i
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    świetl icy i  przedszkola z pomieszczeń Szkoły Podstawowej w Stębarku.
    Najkorzystniejszą ofertę  złożyło Architektoniczne Biuro Projektowe Mariusza
    Kaliszewskiego z Ostródy.
2.  Nadzór inwestorski  nad zadaniem: Przebudowa drogi gminnej  Szczepankowo –
    Domkowo. Termin składania ofert  do 30 stycznia 2018 roku do godziny 15.00.
    To jeszcze jest  nierozstrzygnięte.  Na następnej  sesj i  podam jaki wynik.
3.  Dokumentacja projektowa: Przebudowa drogi  gminnej  w miejscowości
    Gierzwałd.  Termin składania ofert  do 30 stycznia 2018 roku. Wpłynęło 5 ofer t .
    Najtańszą na kwotę 30 tys.  zł  złożyła firma BW Projekt Bartosz Wojtkowski  z
    miejscowości Pozezdrze.  To jest  to o co pytała Pani  radna Kamińska.
Gospodarka nieruchomościami:
1.  Sprzedaż płyt  betonowych odzyskanych w trakcie  przebudowy dróg
    osiedlowych w miejscowości  Zybułtowo. Najkorzystniejszą ofertę  na 34.071,-
    zł   złożyła firma F.H. Castor Dariusz Kluczkowski  z Ostródy.  Data wyłonienia
    nabywcy to 5 stycznia 2018 roku.
2.  Sprzedaż działki  63/25 obręb Gierzwałd o powierzchni  0,5257 ha.  Nabywcy
    Ewa i  Sławomir  Nowak – 18 stycznia 2018 r. .
3.  Dnia 16 stycznia odbył  się przetarg na sprzedaż działki  nr 48 w Grunwaldzie.
    Nikt  nie wniósł wadium i przetarg zakończył  się  wynikiem negatywnym.  
4.  Dnia 23 stycznia 2018 roku odbył  się przetarg na dzierżawę części  działki
    17/12 w Gierzwałdzie  zakończony wynikiem negatywnym. Z wnioskiem o
    dzierżawę wystąpi ł  Pan Dariusz Jaworski.  W związku z niewyłonieniem
    nabywcy działka ta będzie wystawiona na przetarg i  wydzierżawiona.
Planowanie  przestrzenne  –  po  wniesieniu  uwag  do  projektu  studium  (uwagi  
można  było  wnosić  do  5  stycznia  2018  r.) ,  ponownie  wyłożony  zostanie  projekt 
zmiany studium do  publicznego  wglądu  na  okres  21  dni.  Ogłoszenie  o  ponownym 
wyłożeniu studium ukaże się w prasie  dnia 6 lutego 2018 r. .  
Z remontów bieżących i  utrzymania to:
1.  Modernizacja strażnicy OSP w Gierzwałdzie  – parter  i  klatka schodowa. 
    Chodzi  o poręcze,  terakotę,  podłogi  w garażach.
2.  Usuwanie awarii  s ieci  kanalizacyjnej  w Mielnie – bloki.  Jest  to sieć
    kanalizacyjna bardzo stara.  Tak podobnie jak w Zybułtowie,  co jakiś czas ze
    względu na nieprzepisowe użytkowanie tej  s ieci  kanal izacyjnej ,  bo różne cuda
    tam wyciągamy z tej  kanalizacj i  musimy te awarie usuwać.  Myślę,  że wiosną
    trzeba będzie powrócić do tematu i  sprawdzić,  co to  jest  rzeczywistą
    przyczyną tych awarii .  
3.  Naprawy ciągników szkolnych do dowożenia dzieci:  skrzynia biegów wysiadła.
    Trzeba było wyremontować i  montaż ładowarki czołowej  do ciągnika małego. 
Mieszkaniec  Gierzwałdu  –  Pan  Edmund  Żmijewski  –  ta  droga  do  Domkowa  na 
jakim odcinku będzie robiona?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ona  będzie  robiona  od  skrzyżowania  w 
Szczepankowie aż do mostku za świetl icą.  
Innych uwag nie zgłoszono.

Ad  pkt  5.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –
przechodzimy  do  kolejnego  punktu,  to  jest  podjęcie  uchwał  przez  radę  gminy  – 
pierwsza  uchwała  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i 
Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych  oraz  Przeciwdziałania  Narkomanii  na 
2018 rok.
Program  na  2018  tak  samo  jak  sprawozdanie  z  działalności  był  przedstawiony 
przez Panią Pełnomocnik z pytaniami,  anal izą.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 13 głosami za,  przy 1 głosie  przeciw (radny
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Pan  Ryszard  Bala),  wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr 
XLVIII/275/2018  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profi laktyki  i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu
Przeciwdziałania  Narkomanii  na 2018 rok.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 4).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  kolejne  dwie 
uchwały  budżetowe  –  pierwsza  uchwała  w  sprawie  zmiany Wieloletniej  Prognozy 
Finansowej  Gminy  Grunwald  na  lata  2018  –  2027    oraz  w  sprawie  zmian  budżetu 
Gminy Grunwald na 2018 rok.
Uchwały  były  omawiane  na  komisjach.  Czy  są  dodatkowe  pytania  do  tych  dwóch 
uchwał?
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w głosowaniu  jawnym –  13  głosami  za,  przeciwnych  nie  było,   przy 
1  głosie  wstrzymującym  (radny  Ryszard  Bala)  –  podjęła  uchwałę  Nr 
XLVIII/276/2018  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy 
Grunwald na lata  2018 – 2027.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 5).

Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 13 głosami  za,  przeciwnych nie  było,  przy 1  
głosie  wstrzymującym  (radny  Ryszard  Bala)  –  podjęła  uchwałę  Nr 
XLVIII/277/2018 w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2018 r. .
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 6).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  -  dwie  uchwały  w 
sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  dla  Powiatu  Ostródzkiego  w  postaci 
dotacj i  celowej .
Skarbnik  –  Pani  Urszula  Borkowska  –  to  są  dwie  uchwały  o  pomocy.  Powiat 
podjął  już  dwie  uchwały  o  udzieleniu  pomocy.  Nasz  wkład  do  real izacj i  
przedsięwzięć czyl i  budowy chodnika zarówno w miejscowości Szczepankowo i  w 
miejscowości  Łodwigowo  wynosi  po  25  tys .  zł .  Ogólnie  wartość  szacunkowa 
zadania  w  miejscowości  Szczepankowo  wynosi  83.088,-  zł ,  gdzie  z  powiatu 
przeznaczone jest  58.088,-  zł ,  nasz wkład 25 tys.  zł .  
Następna  jest  podobna  uchwała  o  pomocy  udzielanej  dla  powiatu.  Powiat  będzie 
realizował  chodnik  w Łodwigowie  gdzie  tu  szacunkowa wartość  tego  zadania  jest 
98.867,-  zł .  Powiat  deklaruje  kwotę  73.867,-  zł .  Nasz  wkład  również  jest  25  tys.  
zł .  Na  obydwa  te  zadania  powiat  swoją  deklarację  składa  na  kwotę  131.955,-  zł ,  
natomiast  my 50 tys .  zł .  Kwoty tych przedsięwzięć mogą ulec zmianie.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  już  po  przetargu.  Chodzi  o  chodniki  w 
miejscowości  Łodwigowo  i  Szczepankowo  gdzie  rady  sołeckie  zadeklarowały 
wkład  swój  w  budowę  tych  chodników.  Z  budżetu  gminy  będziemy  musiel i  
dołożyć do tych sołeckich pieniędzy 7.443,74 zł .  
Radny  Powiatu  –  Pan  Jan  Kacprzyk  –  ja  tylko  dodam,  że  termin  real izacj i  do 
końca  maja.  Wykonawcy  zostal i  wyłonienie  w  tamtym roku.  Lada  chwila  wejdą  z 
budową.
Radny  –  Pan  Adam  Królikowski  –  u  nas  jest   koło  sklepu,  połączenie  całej 
wioski.
Radna – Pani  Iwona Stanka –  u  nas  od skrzyżowania w stronę Logdowa do Pana 
Bartoszewskiego.  Do krzyżówek był  położony a teraz od skrzyżowania.
Radny  Powiatu  –  Pan  Jan  Kacprzyk  –  chodnik  ma  być  od  skrzyżowania  w 
kierunku  Pana  Karola  Mioskowskiego  do  końca  miejscowości.  Tam  nie  ma  pasa  
drogowego,  tam  do  ostatniego  zabudowania  chyba  nie  dojdzie.  Nie  byłoby 
możliwości przejazdu i  minięcia się samochodów. 
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Radna  –  Pani  Iwona  Stanka  –  przed  zakrętem  by  się  skończył,  to  źle  by  było. 
Tam jest  zakręt niebezpieczny.  
Radny Powiatu  –  Pan  Jan  Kacprzyk  –  chodnik  w  Łodwigowie  będzie  do  końca. 
Będzie przeniesiony na pobocze.  
Innych uwag nie zgłoszono.
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 14 głosami za,  przeciwnych nie  było,
wstrzymujących się nie było – podjęła  uchwałę Nr XLVIII/278/2018 w sprawie
udzielenia pomocy finansowej dla  Powiatu Ostródzkiego w postaci dotacj i
celowej .  
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 7).

Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XLVIII/279/2018  w  sprawie  
udzielenia  pomocy  finansowej  dla  Powiatu  Ostródzkiego  w  postaci  dotacj i  
celowej .
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 8).

Przewodniczący Rady Gminy –  Pan Sławomir Matuszewski  –  następna uchwała 
w sprawie ustalenia  planu pracy Rady Gminy Grunwald oraz planów pracy stałych 
komisj i  rady na 2018 rok.
Plan  pracy  rady  gminy  jest  odzwierciedleniem  prac  komisj i .  Najważniejsze  są 
tutaj  terminy.  Terminy  sesj i  są  wyznaczone  na  ostanie  dni  każdego  miesiąca,  w 
razie możliwości  jak to się  kończy miesiąc.  
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 14 głosami  za,  przeciwnych nie  było,  przy 1  
głosie  wstrzymującym  (radny  Ryszard  Bala)  –  podjęła  uchwałę  Nr 
XLVIII/280/2018  w  sprawie  ustalenia  planu  pracy  Rady  Gminy  Grunwald  oraz 
planów pracy stałych komisj i  rady na 2018 rok.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 9).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  kolejna  uchwała 
w sprawie wyrażenia zgody na zakup nieruchomości  niezabudowanej .
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jest  to  nieruchomość  o  powierzchni  65  m 2  w 
miejscowości  Gierzwałd.  Dlaczego  wystąpi ła  potrzeba  zakupu  tego  kawałka 
gruntu?  Jest  to  grunt  zakupiony od  nabywcy,  który tam już  buduje  dom a  kolejne 
podziały  geodezyjne  dzielące  na  działki  ten  teren  były  przeprowadzane  odrębnie, 
tak  że  droga  nie  pasowała  jedna  w  drugą  dokładnie  tylko  grozi ło  to  tym,  że  w 
jednym  miejsce  będzie  niecałe  2  metry  przejazdu.  Dlatego  zwróci liśmy  się  do 
właściciela  tej  działki,  która  do  tej  drogi  przylega,  żeby 65  metrów odstąpił .  Jest  
tutaj  ewidentny błąd geodetów. My ten błąd naprawiamy.  
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 14 głosami za,  przeciwnych nie  było,
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XLVIII/281/2018  w  sprawie  
wyrażenia zgody na zakup nieruchomości  niezabudowanej .
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 10).  

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  kolejna  uchwała 
w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie 
bezprzetargowym.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  jest  to  uchwała  dotycząca  sprzedaży  części 
drogi  do  działek  prowadzących  do  właśnie  tych  nabywców,  którzy  zwrócili  s ię  o 
nabycie  tej  części  drogi,  z  tego  powodu  że  ta  droga  znajduje  się  wśród  działek  
jak  macie  Państwo  załącznik  do  uzasadnienia.  Są  to  działki  jednego  właściciela, 
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jednego  eksploatatora,  jednego  przedsiębiorstwa  i  wszyscy  ci  zwrócil i  s ię  o 
zakupu  i  ta  droga  jest  niepotrzebna,  gdyż  będzie  to  jedna  działka.  Dojazd  do  
pozostałych gminnych zostaje zachowany.  
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada Gminy w głosowaniu jawnym – 14 głosami za,  przeciwnych nie  było,
wstrzymujących się nie było – podjęła  uchwałę Nr XLVIII/282/2018 w sprawie
wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie 
bezprzetargowym.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 11).

Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  kolejną  uchwałą 
jest  uchwała  w  sprawie  ustalenia  trybu  udzielania  i  rozl iczania  dotacj i  dla 
placówek  wychowania  przedszkolnego  i  szkół,  dla  których  Gmina  Grunwald  jest 
organem rejestrującym.
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik –  ustawa z dnia 27 października 2017 roku o 
finansowaniu  zadań  oświatowych  zobligowała  nas  do  tego,  żeby  podjąć  uchwałę 
rady  gminy  i  dostosować  dotychczasowe  uregulowania  do  aktualnych  przepisów. 
W  związku  z  tym  uchwała  określa  tryb  udzielania,  rozliczania  dotacj i  
niepublicznym  placówkom  wychowania  przedszkolnego  i  szkołom  dla  których 
gmina  Grunwald  jest  organem  rejestrującym  oraz  tryb  przeprowadzania  kontroli  
prawidłowości  ich  pobrania  i  wykorzystania,  w tym zakres  danych  które  powinny 
być  zawarte  we  wniosku  o  udzielenie  dotacj i  i  rozliczaniu  jej  wykorzystani  a  
także  terminy  przekazania  informacji  o  l iczbie  dzieci  objętych  wczesnym 
wspomaganiem  rozwoju  uczniów,  wychowanków,  uczestników  zajęć 
rewalidacyjno-wychowawczych  oraz  terminu  i  sposobu rozl iczania  wykorzystania 
dotacj i .  Również  zmodyfikowane  zostały  na  potrzeby  ustawy  o  finansowaniu 
zadań  oświatowych  załączniki  w  zakresie  informacji  miesięcznej  o  l iczbie  dzieci  
oraz roczne rozliczenie.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy w głosowaniu  jawnym – 11 głosami  za,  przy 1  głosie  przeciw (radny 
Ryszard  Bala),  przy  2  głosach  wstrzymujących  (radny  Dariusz  Borkowski,  Adam 
Butrymowicz)  –  podjęła  uchwałę  Nr   XLVIII/283/2018  w sprawie  ustalenia  trybu 
udzielania  i  rozliczania  dotacj i  dla  placówek wychowania przedszkolnego i  szkół, 
dla  których Gmina Grunwald jest  organem rejestrującym.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 12).

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Sławomir Matuszewski – kolejna uchwała
w  sprawie  uchylenia  uchwały  Nr  XXVII/125/2009  Rady  Gminy  Grunwald  z  dnia 
30  czerwca  2009  roku  w  sprawie  ustalenia  wysokości  oraz  szczegółowych  zasad 
przyznawania  i  wypłacania  dodatku  mieszkaniowego  nauczycielom  zatrudnionym 
w szkołach Gminy Grunwald.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  ta  sama  ustawa  o  finansowaniu  zadań 
oświatowych  zniosła  dodatek  mieszkaniowy dla  nauczyciel i ,  którzy  pracowali  na 
terenach wiejskich.  W związku z tym, że podjęliśmy taką uchwałę w 2009 roku, w 
tej  chwil i  podejmujemy uchwałę o uchyleniu tej  uchwały z  2009 roku.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Rada  Gminy  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami  za,  przeciwnych  nie  było, 
wstrzymujących  się  nie  było  –  podjęła  uchwałę  Nr  XLVIII/284/2018  w  sprawie  
uchylenia  uchwały  Nr  XXVII/125/2009  Rady Gminy Grunwald  z  dnia  30  czerwca 
2009  roku  w  sprawie  ustalenia  wysokości  oraz  szczegółowych  zasad 
przyznawania  i  wypłacania  dodatku  mieszkaniowego  nauczycielom  zatrudnionym 
w szkołach  Gminy Grunwald.
(Uchwała w załączeniu – zał.  nr 13).
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Ad  pkt  6.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  – 
kolejnym punktem porządku obrad są wolne wnioski i  informacje.
Sołtys  –  Pan Jerzy  Sawicki  –  jest  mocno zniszczona droga  między Domkowem a 
Rychnowem przez Strabag. Oni bral i  wodę z rzeki i  zniszczyli  tą  drogę.  
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – kto tam brał wodę?
Sołtys – Pan Jerzy Sawicki – Strabag.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – to  jest  ta  droga o której  rozmawialiśmy na
komisjach.  Ja zwrócę się  do Strabagu niech to wyremontują.  Oni mają mater iał  do 
remontu  drogi.  Oni  doprowadzili  do  zniszczenia,  to  myślę,  że  w  jak  najkrótszym 
czasie będzie to  zrobione.
Sołtys  –  Pan  Arkadiusz  Rosa  –  ja  chciałam  zwrócić  uwagę,  że  pieniądze  dla 
mnie  powinny  wpłynąć  do  20  stycznia  a  do  dzisiaj  nie  otrzymałem.  Może  jakieś 
zawirowania  w  gminie  są.  Druga  sprawa  –  czy  całe  Dylewo  jest  podłączone  do  
kanalizacj i?  Nie  wiem jak  w  innych  budynkach,  bo  strażnica  została  podłączona,  
ale  budynek  w  którym  między  innymi  i  ja  mieszkam  nie  jest  podłączony  do 
kanalizacj i .  Płaciłbym  tak  jak  każdy  mieszkaniec,  pytanie  tylko  kiedy  będzie  
podłączone.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  to  zależy  od  sił  wolnych.  Teraz  to  pogoda 
przeszkadza.  Na  pewno  do  marca  nie  będzie  ta  kanalizacja  zrobiona.  Było  9  
punktów niepodłączonych,  między innymi strażnica.  Pozostał  dom nauczyciela  i  4 
niepodłączone.  Z  tym  że  zaznaczam  tutaj ,  że  to  nie  jest  obowiązek  gminy 
podłączania,  ale  gmina swoimi ludźmi to robi.  Myślę,  że jak podłączyć,  to całość.  
Po to była budowana kanal izacja.  
Sołtys  –  Pan  Arkadiusz  Rosa  –  chciałbym  uniknąć  sytuacj i ,  kiedy  Panowie  w 
innej  sprawie  przyjeżdżali ,  chodziło  o  Pana  Kałę.  Natomiast  ja  nie  uchylam  się,  
jeśli  trzeba  będzie  coś  zapłacić,  pomóc czy w innej  formie,  mieszkańcy są  bardzo 
chętni.  Może  tym  razem  nas  nie  ominie.  Tak  jak  powiedziałem  jesteśmy 
zainteresowani  podłączeniem  do  kanalizacj i .  Zwracam  uwagę,  że  mieszkania  w 
operacie  szacunkowym  miały  napisane,  że  jesteśmy  podłączeni,  że  jest 
kanalizacja.  Tej  kanal izacj i  okazało  się  ze  nie  ma,  że  jesteśmy gdzieś  podłączeni  
tylko nikt nie wie gdzie.  Jeden  z mieszkańców  zwracał  uwagę, że gdzieś wpływa 
coś  spod  ziemi,  nie  wiadomo  jakimi  starymi  nienieckimi  rurami.  Być  może  to  z 
naszego  budynku.   Jest  po  prostu  prośba,  żeby  uniknąć  jakiegoś  wypływu 
nieczystości  na terenie wsi,  żebyśmy zostali  jak najszybciej  podłączeni.
Radny  –  Pan  Adam  Butrymowicz  –  ten  wypływ  to  jest  na  mojej  prywatnej 
działce.  To  jest  melioracyjna  rura,  nie  wiem dokładnie,  ale  podłączona  gdzieś  na 
lewo to szambo. 
Sołtys  –  Pan  Arkadiusz  Rosa  –  ja  próbowałem  osobiście  dojść  gdzie  jesteśmy 
podłączeni  i  nie  jestem  w  stanie  określ ić  gdzie  rura  kanalizacyjna  jest  wpięta. 
Nie mam pojęcia.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  zgadza  się.  Tylko  musimy  to  zrozumieć, 
wszyscy radni,  sołtys i  obecni  na sesj i ,  że  to jest  praca ekstra.  Budynek jest  waszą  
własnością.  Waszą  własnością  jest  budynek,  ja  mówię,  że  w  momencie  kiedy 
będzie czas,  nawet  była tutaj  prośba ze strony NIK po kontrolach,  że jeżel i  gminę  
stać  na  to,  żeby  podłączyć  do  sieci  kanalizacyjnej  tych  których  nie  stać,  to  żeby 
to  robić.  My się  staramy robić  to  w  przypadkach,  kiedy  sytuacja  materialna  tego 
mieszkańca  wskazuje  na  to,  że  on  sam  nie  będzie  w  stanie  się  do  tej  kanal izacj i  
podłączyć.  Takich  tylko  czterech  w Dylewie  zostało.  Tu sprawę trzeba  przebadać.  
Ja  myślę,  że  jeżel i  chodzi  o  wypływ,  to  naj lepsza  i  najbardziej  kompetentna  
będzie  WIOŚ  i  po  powiadomieniu  bardzo  szybko  znajdzie  skąd  ten  wypływ  i  jak 
należy  go  usunąć.  Chcę  żeby  jednoznacznie  było  wiadomo,  że  to  nie  jest  
obowiązkiem  gminy.  Obowiązkiem  gminy  jest  doprowadzenie  do  studzienki. 
Chociaż  różne  są  teraz  problemy  jakieś  tam  i  sprawy  łącznie  z  prokuraturą,  o  

7



jakimś  precedensie,  który  się  w  kraju  pojawił,  że  trzeba  będzie  się  do  tego 
dostosować.  Jeżeli  prawo  tego  wymaga,  też  się  dostosujemy.  Niekoniecznie  to  
akurat  dotyczy  tej  sytuacj i .  Jak  będą  możliwości  klimatyczne  odpowiednie   i  
ludzie  wolni,  to  będziemy realizować  dalej  przyłączanie  tychże  mieszkańców  wsi 
Dylewo.
Sołtys  –  Pan  Arkadiusz  Rosa  –  Pan powiedział ,  że  to  własność  prywatna,  z  tego 
co  wiem,  na  terenie  wsi  Dylewo,  to  większość  prywatna  i  są  podłączeni.  Proszę  
mi  nie  mówić,  że  ja  jestem prywatny.  Do  studzienki  to  jest  obowiązek,  ale  ja  nie  
chcę się kłócić.
Mam  jedną  uwagę  do  Pana  Przewodniczącego,  pamiętam  jak  Pan  roznosi ł  takie  
plakaty  jak  flagi  powinny  wisieć,  i td. .  Proszę  żeby  sposób  wywieszenia  flagi 
przejrzeć we wszystkich miejscowościach,  bo jest  to dosyć ważne.  Dawno temu
wyszło  rozporządzenie  MSWiA jak  te  f lagi  powinny  wisieć  na  3  masztach.  Moja 
uwaga do Pana,  żeby obejrzeć jak te  f lagi  wiszą.  
Przewodniczący Rady Gminy – Pan Sławomir Matuszewski –  zainteresuję się.
Sekretarz  –  Pan  Waldemar  Szydlik  –  chciałem  odpowiedzieć  odnośnie  dotacj i , 
ta  nowelizacja  ustawy o finansowaniu zadań oświatowych w art .  96 ust .  2  mówi  o  
tym,  że  dotacja  w  styczniu  2018  roku  ma  być  przekazana  do  31  stycznia  2018 
roku i  ta dotacja  została  przekazana.  
Sołtys  –  Pani  Krystyna  Guzdaj  –  ja  chciałem się  zapytać  o  te  nasze  światło.  W 
mrozy kopali ,  rozmemłane  wszystko,  na  podwórka  nie  możemy wjechać  a  ciemno 
mamy.  Mieszkańcy pytają  a  ja  nie  wiem co odpowiedzieć.  Na sesj i  Pan mówił,  że 
za  tydzień  będzie,  a  nie  mamy.  Minęło  trzy  tygodnie,  ludzie  pytają  i  nie  wiem co  
odpowiedzieć.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  powiem to,  co  ja  wiem i  może  Pani  to  ludziom 
przekazać.  Sprawa  jest  tego  rodzaju,  że  duże  jednostki,  pobierające  dużo  prądu 
mają  tzw.  opiekunów.  Tym  opiekunem  gminy  jest  nie  Zakład  Energetyczny 
Ostróda  tylko  Zakład  Energetyczny  Gdańsk.  Z  Gdańskiem  mamy  tylko  taki 
kontakt  na  numery,  które  są  wskazane  na  rachunkach  i  można  sobie  dzwonić.  
Dzisiaj  pracownika  przepytałem  na  tą  okoliczność,  bo  byłem  pewny,  że  będzie 
takie  pytanie,  padnie,  to  tuż  przed  feriami  jedna  pani  się  tym  zajęła  i  poszła  na  
urlop,  przekazując  drugiej  pani.  Druga  pani  jeszcze  z  urlopu  nie  wróciła.  Dzisiaj  
zainterweniowałem już w Ostródzie i  doszliśmy do porozumienia z  Ostródą,  że na  
czas  zanim  ta  Energa  Gdańsk  założy  ten  l icznik,  oni  założą  tymczasowy  licznik 
do  oświetlenia  w  najbliższych  dniach.  Musicie  sobie  zdawać  sprawę,  że  ten 
bezwładny  administracyjny,  ta  biurokracja  jest  potężna  i  na  to  nie  mamy 
większego  wpływu.  To  samo  ja  dzwonię  w  swoich  prywatnych  sprawach  i  też  
odzywa się,  mów tam na komputer,  nagraj  się.  Tutaj  zaniedbań z naszej  strony nie  
było.  To  się  toczy  od  12  stycznia  postępowanie  w  celu  podłączenia  części  
oświetlenia,  bo część jest  podłączona.  
Mieszkaniec  Gierzwałdu  –  Pan  Edmund  Żmijewski  -  ja  do  Pana  radnego 
powiatowego  mam  taką  prośbę,  ja  oglądałem  program  o  sytuacj i  szpi tala  w 
Ostródzie,  a  wczoraj  oglądałem sesję,  która  była  3  dni  temu,  to  stwierdziłem,  że  
to  już  zaczęła  się  kampania  przedwyborcza  opozycj i .  Może  by  Pan  przedstawił 
sytuację  w szpitalu jaka jest ,  bo ja  niecały rok temu miałem zabieg i  wypełniałem 
taką  ankietę  wychwalającą  szpi tal ,  bo  leżałem na  chirurgi i  a  teraz  się  dowiaduje,  
że tam tragedia się robi.  Jak to tam jest?
Radny  Powiatu  –  Pan  Jan  Kacprzyk  –  trzeba  rozpatrzyć  z  dwóch  stron,  to 
wszystko  co  tam  się  dzieje.  Od  strony  inwestycyjnej  szpital  s ię  rozwija.  To  o 
czym się mówiło od wielu la t ,  to powstały 3 nowoczesne sale  operacyjne,  ale  fakt 
faktem,  że  jeszcze  musi  ktoś  na  nich  operować.  Następna  taka  duża  inwestycja,  
która  się  odbywa  w  szpitalu  to  jest  termomodernizacja.  Jesteśmy  na  etapie  
przetargu.  Szpital  z  zewnątrz  był  obskórny,  obdrapany,  teraz  to  się  wszystko 
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zmieni.  Będzie  nowa  stolarka.  Jeżeli  chodzi  o  pracę  szpitala,  to  co  nas 
najbardziej  interesuje,  to  obsada  lekarzy.  Tak  jak  tutaj  Pan  stwierdził ,  jakieś 
elementy  kampanii  w  to  powoli  wchodzą.  Są  takie  tarcia  polityczne  bardziej ,  
które bardziej  dotyczą miasta  Ostróda,  bo tam są jakieś  niesnaski  sprzed wielu la t 
poli tyczne.  Jeżel i  chodzi  o  funkcjonowanie  szpitala,  to  tutaj  proszę  się  nie 
martwić.  Wszystko  działa  jak  należy.  Odwołano  ordynatora  oddziału 
ginekologicznego,  później  ortopedii ,  to  również  były  tam  potyczki  z  Panem 
prezesem.  Pan  prezes  stwierdził ,  że  on  wybiera  kadrę  sobie.  Stwierdził ,  że  on 
zmienia  ordynatora,  który  zwolni ł  3  lekarzy  a  na  ich  miejsce  zatrudnił  nowych.  
Efekty  są  dzisiaj  takie,  że  ten  oddział  ortopedyczno-urazowy  wykonał 
praktycznie  w  tym  samym  czasie  więcej  zabiegów  niż  za  czasów  poprzedniego 
ordynatora.  Wyniki  f inansowe  jeżeli  chodzi  o  szpi tale  powiatowe  są  naj lepsze.  
Jeżeli  chodzi  o  oddział  chirurgii ,  to  taka  sytuacja  zaszła  nieprzyjemna.  Ordynator 
chirurgi  jest  odpowiedzialny  za  pracę  swojego  oddziału  i  ustali ł  dyżury.  
Międzyczasie  jeden z  lekarzy ciężko zachorował  na  serce.  Wyjechał  do Warszawy 
na  operację.  Ordynator  który  sam  ustala  dyżury  wziął  zwolnienie  lekarskie.  
Zablokował  pracę  całego  oddziału,  bo  jeden  lekarz  nie  ma  prawa  sam  operować.  
Są  to  chwilowe  problemy,  które  raczej  są  problemami  dotyczącymi  nie  tylko 
wyłącznie szpitala ostródzkiego.
Jak  oglądamy  telewizję,  to  wiemy  jaki  jest  problem  rezydentów.  Jest  przede 
wszystkim  deficyt  lekarzy.  Jest  ich  coraz  mniej  w  Polsce.  Następna  sprawa,  
proszę  zobaczyć  jak  wyglądają  inne  szpi tale,  w  Morągu  w  szpitalu  miejskim,  bo 
należy  do  miasta,  zamknięto  do  tej  pory  dwa  oddziały;  oddział  pediatryczny  i 
oddział  ginekologiczny.  Giżycko  zamknęło  również  pediatrię,  też  dlatego,  bo  nie 
ma lekarzy.  Proszę bardziej  to  zwalać na barki  całego systemu naszego zdrowia w 
kraju.  Nie  ważne  jaka  rządzi  partia,  bo  zawsze  boryka  się  z  tymi  samymi  
problemami.  Czy  to  się  poprawi,  miejmy  nadzieję,  że  tak.  My  jako  właściciel  
szpitala,  ja  jako  członek  zarządu  mogę  powiedzieć,  że  na  pewno  nie  dopuścimy 
do  takiej  sytuacj i ,  że  zamknie  się  jakikolwiek  oddział  i  jakikolwiek  oddział 
szpitala  ostródzkiego  przestanie  funkcjonować.  Po  tych  inwestycjach  wszystkich, 
po tych zmianach kadrowych będziecie  mogli  dobrze powiedzieć.
Sołtys  –  Pan  Marek  Kopecki  –  chciałem  się  zapytać,  kiedy  ta  droga  będzie 
zrobiona u nas?
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – która droga?
Sołtys – Pan Marek Kopecki –  ta  od szosy głównej  w stronę pól.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – ta  co zalewa?
Sołtys -  Pan Marek Kopecki – tak.  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  droga  jest  przejezdna  na  tą  chwilę.  Jeżeli  nie 
będzie przejezdna,  to  będzie  robiona.  Kieruję  się  wiedzą od swoich pracowników. 
Codziennie  tam nie  jeżdżę.  Jeżeli  tutaj  twierdzi  Pan,  że  droga  jest  nieprzejezdna,  
postaram  się  jutro  być  może  obejrzeć  tą  drogę.  Jedna  sprawa  jest  pewna,  że  Pan 
Sólkowski  wyraził  zgodę  na  usunięcie  tej  skarpy,  z  tym  że  musimy  w  budżecie 
środki  na  to  znaleźć,  bo  to  nie  będzie  tanie.  Trzeba  tą  całą  skarpę  na  pewno  nie  
zepchnąć  na  jego  pole  tylko  gdzieś  wywieźć,  żeby ta  woda  mogła  z  góry spływać 
na jego pola a ten urobek gdzieś trzeba gdzieś zmagazynować. 
Sołtys – Pan Marek Kopecki – destruktem miało być kawałek wysypane.
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  destruktem  miało  jeszcze  być  dużo  zrobione. 
Kwestia  jest  tego rodzaju,  że ten destrukt  już się skończył  na dobrą sprawę. W tej  
chwil i  rozmawiamy  już  o  destrukcie,  który  już  jest  zmagazynowany  w 
miejscowości  Rychnowo.  Jeszcze  z  tego  mamy do 2  tys.  ton  dostać.  Gdzie  będzie 
potrzebny najbardziej ,  tam będzie  wysypany.  Być może jeszcze  będzie dodatkowo 
wysypany na drogę w Rychnowskiej  Woli.  
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Radny  –  Pan  Dariusz  Borkowski  –  mam pytanie  do  radnego  z  powiatu,  chodnik 
będzie  robiony,  a  droga  w  Szczepankowie  w  stronę  Miejskiej  Woli  to  jest 
powiatowa?
Radny Powiatu – Pan Jan Kacprzyk – w Szczepankowie na Miejską Wolę nie,  to 
jest  droga Skarbu Państwa.
Radny  –  Pan  Dariusz  Borkowski  –  tam  są  dwie  duże  dziury.  Przez  te  dziury 
pobocza uciekają.
Radny  –  Pan  Jan  Kacprzyk  –  na  pewno  zainteresuję  się  tym  tematem.  Trzeba 
sobie  wyjaśnić  jedną  sprawę,  jest  dużo  nieruchomości  należących  do  Skarbu 
Państwa.  My  tym  zarządzamy.  Państwo  nam  na  to  środków  żadnych  nie 
przekazuje.  Często  jest  tak,  że  mieszkańcy gdzieś  tam zadzwonią  i  mówią,  tak  to 
należy  do  powiatu.  To  nie  jest  prawdą  do  końca.  Jak  są  jakieś  dziury  duże,  a  nie 
duże koszty,  to  poproszę Zarząd Dróg i  Zarząd Dróg na wiosnę zrobi.
Mieszkaniec  Gierzwałdu  –  Pan  Edmund  Żmijewski  –  Panie  Wójcie  tak  ładnie 
zrobili  te drogi,  a  tą będą poprawiać,  tą drogę na Rychnowo? 
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  ja  na  ostatniej  sesj i ,  może  na  komisjach 
informowałem,  że  dwie  firmy,  które  tutaj  korzystały  z  tych  naszych  kopalni  czyli  
tutaj  Energopol  i  Strabag  mają  do  końca  od  nowa  tą  nawierzchnię  zrobić.  Tak  że 
myślę,  że tu  od Gierzwałdu będziemy mieli  idealny dojazd w tamtą stronę.  Szereg 
jeszcze  innych  czynności  dotyczących  to  co  mówiła  Pani  Sawicka  i  Pan  Sawicki  
dotyczących  remontów szeregu  dróg,  które  oni  zdemolowali .  Oni  to  odbudują,  bo 
nie  mają innego wyjścia.  To wynika z umowy zawartej  wcześniej  ze Strabagiem.
Sołtys  –  Pani  Krystyna  Guzdaj  -  ta  droga  z  Gierzwałdu  do  Szczepankowa  tam 
gdzie ten rów wykopali ,  ta  woda wylewa na asfalt .  Tam jest  zalane.
Radny  Powiatu  –  Pan  Jan  Kacprzyk  –  miałem  okazję  również  z  pracownikami 
Wydziału  Ochrony  Środowiska  i  Rolnictwa  we  Frygnowie  rozwiązać  problem, 
którego nigdy nie  było,  bo nawet najstarsi  mieszkańcy nie pamiętają,  że pola były 
tak  pozalewane  jak  teraz.  Jest  problem  melioracj i ,  której  już  nigdzie  nie  ma  na  
mapach.  One  są  pozałamywane,  bo  sprzęty  coraz  cięższe  po  polach  jeżdżą.  
Poziom  wód  gruntowych  jest  taki,  że  od  lat  nie  było.  My  w  starostwie  mamy  z 
tym codziennie alarmy powodziowe, bo Gmina Morąg jest  w gorszej  sytuacj i .  Jest  
taki wysoki  poziom wód gruntowych,  że nie  ma gdzie spuścić.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – mam informację dotyczącą tutaj  naszych
przedsięwzięć,  które  żeśmy  planowali  swego  czasu,  konkretnie  dotyczy  to 
fotowoltaniki.  Ten rok mamy bardzo inwestycyjnie  napięty.  Mówię tu  o 5.200 tys. 
zł ,  które  musimy  wydać  na  wydatki  majątkowe  czyli  na  te  inwestycje.  Jak  jest 
dobrze  i  s taramy się  o  wszystko,  to  nie  dostajemy.  Tu  wystąpiliśmy z  wnioskiem 
o  fotowoltanikę.  Wniosek  został  rozpatrzony  pozytywnie.  Starałem  się  to 
opóźnić,  żeby maksymalnie  to  robić  w roku 2019,  ale  jest  wymóg,  że  to  musi  być 
zrobione  i  wykonane  do  końca  tego  roku.  Ewentualnie  można  wystąpić  z  nowym 
wnioskiem  i  chciałem  Państwu  przedstawić,  że  tą  fotowoltanikę,  ten  koszt  
urządzeń  fotowoltanicznych,  które  planowaliśmy  na  terenie  gminy,  wykonanie 
całego  przedsięwzięcia  kosztowałoby 915 tys.  zł ,  w tym udział  własny wynosiłby 
281.970,-  zł  czyl i  następne  300  tys .  zł ,  które  musiel ibyśmy  w  budżecie  znaleźć.  
Takich  pieniędzy  nie  mamy.  To  nie  są  wszystkie  nasze  wydatki.  Nie  da  się  tego  
zrobić  tak,  że  my  dostaniemy  pieniądze  ekstra  z  funduszy  unijnych.  Niestety 
musimy zawsze  brać  przez  BGK kredyt  na  wszystkie  te  przedsięwzięcia,  na drogę  
w  Domkowie,  to  jeszcze  jest  dodatkowe  obciążenie.  Koszty  kredytu  na  pół  roku 
co najmniej .  Koszty jeszcze takie,  że w tym przypadku vat  jest  niekwalif ikowany.  
Zwróci łem  się  do  specjalisty,  doradcy  energetycznego  przy  WFOŚiGW  w 
Olsztynie  o  wykonanie  takiej  bym  powiedział  animacji ,  jak  to  by  wyglądało, 
gdybyśmy to  zreal izowali .  Według  wyliczeń,  które  on  przedstawił  zwrot  tylko  tej 
naszej  części,  tych 281 tys.  zł  nastąpiłby dopiero po sześciu la tach,  naszej  części,  
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a  to  jest  1/4.  Pozostałe  części  można  sobie  pomnożyć  przez  24  tys .  zł .  Poza  tym  
co  związane  jest  z  tym  wszystkim,  to  że  wchodzimy  na  dachy.  Wchodzimy  na 
dachy przede  wszystkim z  papy i  tych  innych rzeczy.  Dziurawienie  tych  dachów i  
przecieki  z  tym  związane  na  pewno  swoje  koszty  zrobią.  Poza  tym  opłacalność 
tych  fotowoltanicznych  urządzeń,  które  jest  promowane  jest  bardzo  negatywne. 
Największa  taka  ferma  fotowoltaniczna  jest  w  Wierzchosławicach,  to  niestety 
tam,  nie  wiem  czy  to  jest  samorządu  czy  jakiejś  innej  jednostki,  dokłada  się 
bardzo  dużo  środków  do  tego.  W każdym  bądź  razie  ja  odstępuję  w  tym  roku  od 
podpisywania  umowy  dotyczącej  tych  instalacj i  fotowoltanicznych  na  terenie 
gminy  Grunwald  z  powodów  jasnych,  przekonany  wewnętrznie  nie  jestem  o 
celowości wykonania tego a po drugie jeżeli  będziemy dalej  ten temat real izować, 
to  trzeba  będzie  przystąpić  do  tego  tematu  w  roku  przyszłym  czyli  2019.  Na 
dzisiaj  nas  na  to  nie  stać  a  po  drugie  jest  to  bardzo  wątpl iwa  według  mnie 
inwestycja,  która  niekoniecznie  musi  nam  przynieść  dochody  a  wręcz  bym 
powiedział  dużo kłopotów. Nie wspominam o obsłudze,  konserwacji ,  innych gdzie 
wymaga  bardzo  fachowej  obsługi  i  o  sprzedaży  prądu,  który  nam  pozostanie. 
Generalnie  miało  być  na  szkołach,  a  wiadomo,  że  wtedy  kiedy  najbardziej  prąd  
potrzebny  czyli  w  zimę,  to  nie  działa,  bo  działa  kiedy  słońce  jest .  Słońce  jest  w 
wakacje.
Radny  Powiatu  –  Pan  Jan  Kacprzyk  –  takie  inwestycje  mają  sens  w  przypadku 
w  nowej  technologii  z  ociepleniem,  i td.  Konserwacja  tych  urządzeń  po  10  latach  
jest  kosmicznie  droga.  Założenie  tego  na  dachu,  to  już  praktycznie  nie  da  się  
ruszyć.  Jest  to  technologia,  która  się  rozwija.  Na pewno jest  przyszłością,  ale  nie  
koniecznie zbyt  tanią.  
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Panie  Przewodniczący,  Szanowni  Państwo.  W 
odniesieniu  do  tego,  co  Pan  Wójt  przed  chwilą  powiedział ,  prosiłbym,  żeby  się 
odnieść  do  pytania:  i le  do  tej  pory gminę  kosztowało  przygotowanie  analizy  tego 
przedsięwzięcia?.  
Zwracam  się  do  radnych,  bo  chciałbym  Państwa  poinformować  o  istotnych  z 
naszego  punktu  widzenia  działaniach  organu  wykonawczego.  Istotnych  z  tego 
względu,  że my pełnimy funkcje kontrolne i  funkcje stanowienia prawa. 
20  l is topada  złożyłem  wniosek  o  udostępnienie  informacji  publicznej  do  wójta. 
Chciałem  się  dowiedzieć  jak  wyglądały  sprawozdania  z  wydatkowania  środków 
publicznych,  które  gmina  przez  3  poprzednie  lata  przekazywała  na  3 
stowarzyszenia:  Klub  Petanque,  Stowarzyszenie  „Nasze  Pacółtowo”  i 
s towarzyszenie  działające  w  Szczepankowie.  Przypomnę  to  było  20  l is topada.  Po 
dwóch  tygodniach  otrzymuję  powiadomienie,  z  którego  wynika,  że  „termin 
udostępnienia  informacji  publicznej  zgodnie  z  wnioskiem zostaje  przedłużony do 
20  grudnia  z  uwagi  na  konieczność  przeprowadzenia  obszernej  kwerendy  w  celu 
wyselekcjonowania  oraz  przygotowania  w/w  dokumentów”.  Takie  odpowiedzi 
otrzymywałem co dwa tygodnie.
 Dopiero  po  dwóch  miesiącach  dostaję  kopie  sprawozdań,  które  w  swojej  is tocie 
są  zszywką  kilku  stron  i  żadnej  kwerendy,  żadnej  analizy,  żadnej  selekcj i  nie  
wymagają.  Po  prostu  trzeba  wyjąć  ze  skoroszytu,  skopiować  kilka  stron 
dokumentów, włożyć w kopertę  i  przesłać.  Co w tym jest  takiego trudnego?
Jak  Państwo  radni  sobie  przypomną  dyskusję  na  temat  mojego  wniosku  o 
udostępnienie  wniosków  skierowanych  do  radnych,  Pani  Skarbnik  mocno 
podkreślała  potrzebę  oszczędzania  papieru  głównie  w  Urzędzie  Gminy.  Każda  z 
tych  informacji  przesłana  pocztą  za  zwrotnym  potwierdzeniem  odbioru  kosztuje 
siedem  złotych  z  groszami.  Proszę  sobie  wyobrazić  same  te  trzy  pisma 
kosztowały  dwadzieścia  parę  złotych.  To  są  dwie  ryzy  papieru.  Jakby  Pani  
Skarbnik  nie  wiedziała  gdzie  kupować  po  12,-  zł ,  to  jestem  gotów  Pani 
podpowiedzieć.  
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Podobna  sytuacja  ma  miejsce  gdy  zwróciłem  się  z  wnioskiem  o  udostępnienie 
protokołu  ze  sprzedaży  łodzi  hybrydowej  wraz  z  przekazaniem  kopii  dokonania 
wpłaty.  Również  wójt  sobie  przedłuża  termin  o  kolejne  dwa  tygodnie,  bo  to 
wymaga wyselekcjonowania,  przygotowania w/w dokumentów. 
Takich  odpowiedzi  jest  sporo.  Ja  oczywiście  nie  mam  zamiaru  specjalnie  na  ten 
temat  się  rozwodzić,  są  od  tego  odpowiednie  organy,  do  których  będę  w  tych 
sprawach  pisał .  Jeżel i  trzeba  będzie  traf ię  do  Sądu  Administracyjnego.  Ale 
chciałbym  żebyście  Państwo  radni  wiedziel i  na  czym  polega  angażowanie  i 
destrukcja  pracy  urzędu  gminy  przez  podobno  jednego  radnego,  który  zasypuje  
urząd  wnioskami,  petycjami  i  interpelacjami.  Ja  sądzę,  że  pracownicy,  którzy 
przygotowują  te  odpowiedzi,  co  dwa  tygodnie  wypisują  takie  bzdury  mają  w  tej 
sprawie  wyrobione  zdanie.  Być  może  tego  zdania  wójtowi  nie  ujawnią,  ale  w 
innych  okolicznościach  te  zdania  ujawniają.  Ja  mam  podobne  zdanie,  więc  nie 
będę tutaj  dalej  do tego tematu się  odnosił .  
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  poprosiłem  sekretarza,  żeby  przyniósł  teczkę. 
To  nie  jest  cała  teczka  interpelacj i ,  zapytań  i  różnych  pism,  które  kieruje  Pan 
Bala  do  Urzędu  Gminy.  Jeszcze  jakbym całe  zebrał,  to  jeszcze  drugie  tyle .  Na  to 
wszystko  zgodnie  z  ustawą  o  dostępie  do  informacji  publicznej  musimy 
odpowiedzieć.  Mamy  bardzo  mało  pracowników.  Musimy  ich  odrywać  od  pracy  i 
przygotowywać  specjalnie  odpowiedzi  na  pytania,  które  doskonale  radny  zna  z  
tego  tytułu,  że  jest  dysponentem  budżetu  gminy  w  wersj i  pisanej .  Jak  nie  ma  w 
wersj i  pisanej  to  może  zajrzeć  do  BIP  i  s ię  tam  zapoznać  z  budżetem.  Pytania 
dotyczą  rzeczy,  które  doskonale  zna.  Najdziwniejsze,  najbardziej  kuriozalne  do 
mnie  zapytanie  to,  żebym  przesłał ,  wszystkie  interpelacje  i  zapytania  jakie 
wpłynęły do  gminy,  które  sam złożył,  bo tylko  on składa.  Nie  wiem czy prowadzi 
Pan,  mając  taki  dostęp  do  tego  papieru  po  12,-  zł  ryza  kopie  tych  interpelacj i ,  
żebym  ja  Panu  drugi  raz  nie  przesyłał .  Jak  chciałem  Państwu  przypomnieć,  i le 
wysi łku  muszą  pracownicy włożyć,  żeby na  te  bzdury,  przeważnie  to  są  bzdury  z 
których  nic  nie  wynika  i  to  mówię  pod  odpowiedzialnością  nagrywania  tej  sesj i ,  
że  7 lat  pracujemy,  tyle  wpłynęło tych rzeczy,  powiedźcie  czy coś z tego wynikło.  
Czy  gdzieś  nieprawidłowość  mojej  pracy  znalazł  czy  gdziekolwiek?  Ja  zadaję 
pytanie,  to  coś  z  tego  musi  być.  Teraz  poprosiłem  radcę  prawnego,  żeby  zwrócił  
s ię  również  w  trybie  tej  ustawy  o  dostępie  do  informacji  publicznej  do 
wszystkich  instytucj i  czyli  to  będzie  do  SKO,  MEN,  MK,  RIO  gdzie  również 
drugie  tyle  tych pism od Pana radnego trafi ło.  Te wszystkie  pisma postaram się  w 
najbliższym  czasie,  ale  też  myślę,  że  potrwa  ze  dwa  miesiące  z  tego  tytułu,  że 
takie  same  będę  odpowiedzi  otrzymywał  na  początku,  że  to  trzeba  kwerendę 
zrobić  i  przygotować.  Zobaczycie,  i le  tego  będzie.  Z  tego  całego  pisma,  po  to 
żeby  załatwić  wójta,  bo  to  nic  innego  na  myśl i  nie  ma  radny  Bala,  któremu  już 
raz  mieszkańcy  gminy  wskazali  gdzie  jest  jego  miejsce.  Stara  się  innymi 
metodami  załatwić  mnie  przed  następnymi  wyborami.  Ja  myślę,  że  to  teraz  się 
nasil i  ta  akcja,  dlatego  też  przygotujemy  częściej  informator  dla  mieszkańców 
gminy,  bo  nie  wszyscy  wiedzą,  co  się  rzeczywiście  w  tej  gminie  dzieje.  Te 
nagrania,  które  prowadzi  sekretarz  również  będą  się  ukazywały  w  internecie.  
Każdy będzie  mógł  zapoznać się  z  tym wszystkim,  o co tu  chodzi.  Ja  też prosiłem 
Pana,  żeby  Pan  mi  jednej  odpowiedzi  udziel i ł ,  do  dzisiaj  tego  nie  widzę.  Niech  
Pan  spisze  swoje  zasługi  dla  gminy,  co  z  przyczyny  Pana,  z  Pana  inicjatywy 
zostało  wykonane.  Czy  jakiś  wniosek  Pan  pozytywny  gdzieś  tam  załatwił ,  jakieś 
środki  załatwił?  Nie  dość,  że  chodzi  o  środki  gminy,  które  są  wydawane  zgodnie  
z  przepisami,  to  jeszcze  w  tej  chwil i  jest  atak  na  imprezę  grunwaldzką,  którą  
również,  nie  wiem  z  jakie  przyczyny,  bo  przecież  jakie  środki,  tylko  z  promocji  
traf iają  tam  również  został  przypuszczony.  Jeżel i  chodzi  o  te  skargi,  które 
składane  są  do  SKO,  już  kilka  odpowiedzi  przyszło,  że  nie  widzi  SKO  tutaj  
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naruszenia  przez  wójta  przepisów  o  dostępie  do  informacji  publicznej .  Proszę 
naprawdę  posługiwać  się  faktami.  Jeżel i  jakieś  materiały  Pan  posiada,  proszę 
przekazywać  radnym  wcześniej ,  żeby  ci  radni  się  z  tym  zapoznali ,  żeby  to  było  
przedmiotem dyskusj i  na  sesj i  rady  gminy.  Ja  już  poprosiłem pracownicę  obsługi  
rady  gminy,  że  wszystkie  zapytania  będą  kserowane  i  przesyłane  radnym,  żeby 
Pan  nie  musiał  tutaj  z  wielkim  trudem  odczytywać  całości  Pana  postępowania 
dotyczącego poszczególnych spraw. 
Radny –  Pan  Ryszard  Bala  –  Panie  Przewodniczący,  Szanowni  Państwo.  Sprawa 
udostępnienia  interpelacj i  wzięła  się  z  tego  czasopisma,  które  Pan  Wójt  jak  się  
okazuje  wydaje.  Potrzebne  mi  były,  nie  same interpelacje,  bo  to  dobrze  Pan Wójt  
zauważył,  że  ja  interpelacje,  które  sam składałem mam u siebie  w archiwum i  nie 
potrzebuję  ich  od  Pana.  Potrzebne  mi  były  informacje  na  temat  tego:  jakie 
interpelacje,  jakie  zapytania,  kto  je  składał,  w  jakiej  sprawie.  Informacje  na  ten 
temat  powinny być  w biurze  rady,  za  którego działalność  odpowiada Pan Wójt.  Ja 
22  grudnia  zwróciłem się  do  Pana  Przewodniczącego  Matuszewskiego  z  prośbą  o 
przedstawienie  wykazu  interpelacj i  w  kadencj i  2014  –  2018  a  nie  kopii  
interpelacj i .  Panie Przewodniczący prosiłem o przedstawienie wykazu interpelacj i  
w  którym  zawarłby  Pan:  imię  i  nazwisko  radnego,  czego  interpelacja  dotyczyła,  
datę  wpływu  i  przez  kogo  została  to  złożona.  Pan  mi  odpisuje  w  ten  sposób:  „W 
odpowiedzi  na  Pana  wniosek  o  przedstawienie  wykazu  interpelacj i  złożonych  w 
kadencj i  2014  –  2018,  zgodnie  ze  statutem  §   37  i  zapytań  na  podstawie  §  38  
zawierających  imię  i  nazwisko  osoby  składającej  interpelację,  zapytanie, 
informacje  czego  ona  dotyczyła  oraz  daty  złożenia  informuję,  że  postanowienia 
statutu  Gminy  Grunwald  nie  przewidują  obowiązku  prowadzenia  wnioskowanych 
przez Pana wykazów interpelacj i  i  zapytań”.  
Pani  Przewodniczący  ja  nie  prosiłem  o  to,  żeby  Pan  mi  przedstawił  prowadzone 
przez  Gminę  Grunwald  wykazy  tylko  żeby  Pan  mi  odpowiedział  na  konkretne 
pytanie,  i le  interpelacj i ,  przez  kogo  złożone  i  w  jakim  czasie,  czego  dotyczyły  a  
nie  jakiegoś  wykazu.  Dlatego  następnego  dnia  złożyłem wniosek  o  udostępnienie  
kopii  tych  interpelacj i  skoro  Pana  nie  stać  na  pol iczenie  w  ewidencj i  w  biurze 
rady  kto  je  złożył ,  w  jakiej  sprawie,  z  jaką  datą.  To  jest  moja  reakcja  na  pańską 
złośl iwą  czy  niekompetentną  odpowiedź.  Gdyby  Pan  udzieli ł  odpowiedzi,  to  ta 
informacja  znalazłaby  się  na  jednej  stronie  a  nie  w  takim  segregatorze  jak  w  tej  
chwil i  wójt  przedstawił.  Do  czego  mi  to  było  potrzebne?  Właśnie  w  tym 
czasopiśmie  o którym Pan Wójt  mówi  jest  informacja,  że ja  w swojej  działalności  
tutaj  w radzie  złożyłem ponad  70  interpelacj i .  To mi  potrzebne było  jako dowód,  
że  autor  tego  artykułu  jest  kłamcą,  żebym  śmiało  i  w  twarz  mu  powiedzieć,  że  
jest  kłamcą.  Przy  włączonych  kamerach,  przy  włączonych  mikrofonach  jeszcze 
raz powtórzę,  autor  tego ar tykułu jest  kłamcą. 
Mieszkaniec  Gierzwałdu  –  Pan  Edmund  Żmijewski  –  Gierzwałd  ma  900  czy 
800 mieszkańców, jak ta Pani Lorek sprzątała  Gierzwałd,  to tak fajnie,  czyściutko 
było.  Czy  nie  można  kogoś  zatrudnić,  żeby  sprzątał ,  bo  nie  oszukujmy  się  przy 
niektórych  mieszkańcach  nie  da  rady  a  było  tak  czyściutko  a  teraz  robi  się  to 
samo,  bo Pani Lorek odeszła.
Radny – Pan Dariusz Borkowski – jest  nie  tylko Gierzwałd.  
Sekretarz – Pan Waldemar Szydlik – szkoda, że część sołtysów wyszła,  bo
chciałem  Państwu  powiedzieć  o  tym  zaproszeniu.  Te  zaproszenie  odnośnie  tego 
turnieju  piłki  nożnej ,  wiem  że  jak  do  Państwa  dotrze,  to  dotrze  do  jak 
największej  l iczby  mieszkańców.  Na  pewno  będzie  dużo  drużyn.  Oprócz  tego 
zaproszenia  przekazałem  Państwu  takie  informacje  odnośnie  programu  budowy 
otwartych stref aktywności.  Jest  to ciekawa propozycja Ministerstwa Sportu gdzie 
można  uzyskać  dofinansowanie  w  50  co  najmniej  procentach  na  budowę 
otwartych  stref  aktywności.  Jedna jest  uboższa  to  jest  50 tys.  zł  i  ta  rozbudowana 
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na  100  tys.  zł .  W  wariancie  podstawowym  musi  być  siłownia  plenerowa  i  s trefa  
relaksu  a  w  tej  rozszerzonej  oprócz  tego  jeszcze  sprawnościowy  plac  zabaw  i 
ogrodzenie  terenu  oraz  zagospodarowanie  zieleni.  Taki  wniosek  gmina  może 
złożyć  na pięć takich stref aktywności  i  zachęcam Państwa do wykorzystania  tych 
środków, między innymi z funduszy sołeckich.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – mamy statut  gminy,  mamy ustawę samorządową. 
Ustawa  samorządowa  w  ogóle  nie  reguluje  sprawy  co  jest  interpelacją,  co  jest  
zapytaniem.  Nie  ma  tego  zapisu  w  ogóle.  To  że  ktoś  nazwie  w  swoim  piśmie,  że  
to  jest  interpelacja  czy wniosek,  to  nie  znaczy,  że  to  jest  wniosek.  Poza  tym nasz  
statut  reguluje,  że  sprawy ważne,  interpelacje,  zapytania.  To  nie  Pan decyduje  co 
jest  ważne  a  co  nieważne.  Dla  Pana  ważne  jest  to  co  zaszkodzić  może  mnie  a 
niekoniecznie dla całej  gminy.  
Radny – Pan Ryszard Bala – Ale kto o tym decyduje?
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  O  tym  zadecyduje  sąd.  Jeżel i  Pan   che  iść  do 
sądu,  to  niech  Pan zapyta  swojego prawnika  czy jest  sens.  Ja  z  przyjemnością  się  
z  Panem  w  sądzie  spotkam  i  dlatego  też  prosiłem  o  to,  żeby  radca  zebrał  mi  te  
wszystkie  dokumenty,  które  Pan  wysyła,  nie  mówię  o  prokuraturze,  CBA,  gdzie 
też  trafiły  dokumenty  na  mnie,  żeby  to  zebrał  i  nie  wiem  czy  nie  spotkamy  się  
jeszcze  wcześniej  niż  Pan  przewiduje  z  powodu  o  nieuzasadnione  oskarżenia, 
które  na  ostatnich  komisjach  padło.  To  że  Pan  nazwisko  podawał,  też  nie  do 
końca  Pan prawdę powiedział  ludziom.  Niekoniecznie  Pan musi  mówić,  że  jestem 
Bala  i  proszę  zaznaczyć,  że  ja  oskarżam.  Pan  mnie  oskarżył  bezpodstawnie  i 
nawet  nie  przeprosi ł ,  bo  przyszło  pismo  z  prokuratury  do  Pana.  Tak  samo  nie  
przeprosi ł  Pan Pani Wiśniewskiej ,  której  Pan tutaj  życie uprzyjemnił  na cały rok i 
jej  córce.  Nie  potrafi  Pan.  Pan  nie  szanuje  ludzi.  Pan  przyjechał  tutaj  se 
rozgrywki  prowadzić,  myśląc  że  przerasta  Pan  intel igencją  tutaj  wszystkich.  Ta 
Pana  intel igencja  naprawdę  może  być  porównywalna  do,  może  przesadzi łem, 
chociaż  trudno  udowodnić,  co  to  jest  inteligencja,  dlatego  na  tym  zakończę 
dzisiaj .  Niech  Pan  pomyśli  trochę.  To  jest  chore  co  się  dzieje,  żeby  rocznie  dwa  
takie  segregatory  pracownicy  musieli  s twarzać  na  rzeczy,  które  Pan  ma  w 
materiałach na sesje,  po sesjach i  to co się Pan może dowiedzieć tutaj .  
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Panie  Wójcie  jeżeli  Pan  mógłby  wskazać,  które  z 
moich  interpelacj i  dotyczą  spraw  nieważnych  a  które  mógłbym  znaleźć  w 
dokumentach  powszechnie  dostępnych,  na  BIP,  w  dokumentach,  które  dostaję 
jako  radny  w  związku  z  prowadzoną  działalnością,  to  chętnie  wycofam  te 
wszystkie  interpelacje,  które  według Pana były niepotrzebne.  Co do sprawy gdzie 
i  do  kogo  zawiadomienia  składałem,  to  korzystam  z  mojego  prawa.  Ja  nie  mam 
możliwości  sprawdzić  pewnych  rzeczy  tutaj  w  urzędzie,  w  związku  z  tym  proszę  
organy,  które  są  bardziej  umocowane  w  systemie  egzekucji  do  tego,  żeby 
dokonały  sprawdzenia.  Pisma  tej  samej  treści,  które  wielokrotnie  Pan  wysyła  i  
tylko  przesuwa  Pan  datę  terminu  udzielenia  odpowiedzi,  dokładnie  pokazują  jaki  
jest  Pana  stosunek do tych  interpelacj i ,  do  tych  zapytań  i  wniosków i  jak łatwo w 
Urzędzie  Gminy  można  uzyskać  informacje,  które  jako  radny  powinienem  mieć 
udostępnione  „od  ręki”.  Pan  dwa  miesiące  potrzebuje  na  to,  żeby  wysłać  8 
sprawozdań  organizacj i  pozarządowych.  W  ten  sposób  pokazuje  Pana 
kompetencje i  umiejętność kierowania  urzędem,  jeżeli  8  dokumentów kopiuje  Pan 
przez 2 miesiące.  
Wójt  – Pan Henryk Kacprzyk –  taki  informatyk  pyta  o  zakup łodzi  gdzie  można 
było  śledzić  od  początku  w  internecie  na  stronie  BIP jak  został  przeprowadzony 
przetarg,  całą  procedurę.  Można  sobie  wydrukować  te  papiery  u  siebie  na  tym 
tanim  papierze  kupionym  12,-  zł  za  ryzę  zamiast  pisać  do  nas  i  angażować  4 
pracowników,  wyciągać  faktury.  Tam  wszystko  napisane,  pierwszy  przetarg  nie  
wyszedł,  drugi  przetarg  –  obniżenie  ceny.  Wszystko  było  dokładnie  napisane. 
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Dotyczy  to  wszystkich  Pana  zapytań,  tylko  to  trzeba  sobie  samemu  znaleźć  a  nie 
zabierać czas tutaj  wszystkim radnym. Zauważył  Pan, że polowa sołtysów wyszła.
Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  tutaj  padły 
dzisiaj  takie  słowa  Pana  Żmijewskiego  odnośnie  rady  powiatu,  sesj i  powiatu,  że 
już  chyba  zaczęła  się  kampania.  Odnoszę  takie  samo  wrażenie  i  nawet  słyszałem 
w  Polsce,  że  zaczynamy  kampanię  po  wakacjach.  Myślę,  że  zaczniemy  po 
wakacjach a nie tutaj  na sesj i .  Są do tego miejsca gdzie można robić już zebrania,  
nawet  teraz  zaczynać  i  tą  kampanię  prowadzić  a  nie  zaczynać  tutaj .  Pytania  i 
odpowiedzi,  które  są  przerzucane  w  jedną  i  drugą  stronę,  do  niczego  nie 
prowadzą.  
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  Panie  Przewodniczący,  Szanowni  Państwo. 
Odnośnie  tej  łodzi  złożyłem  wniosek:  proszę  o  udostępnienie  kopii  protokołu  z 
przeprowadzonego  postępowania.  Czy  ten  protokół  jest  dostępny  na  BIP?  Proszę 
o  udostępnienie  kopii  potwierdzenia  wpłaty  przez  nabywcę  należności  za 
zakupioną  łódź.  Czy  ten  dokument  jest  na  BIP?  Pan  kolejny  raz  tutaj  kłamie. 
Kłamie korzystając z nieświadomości niektórych radnych.

Ad  pkt  8.  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Pan  Sławomir  Matuszewski  –  ja 
odniosłem  wrażenie,  że  w  jakiś  sposób  przeszliśmy  do  punktu  interpelacje  i 
zapytania.
Radny Pan Ryszard Bala -  „Interpelacja w sprawie kontroli  w 2017 roku.
Kontrola  działalności  instytucj i  i  komórek  organizacyjnych  jest  ważnym 
elementem  procesu  zarządzania.  Nie  zaprzeczy  Pan,  że  to  jest  ważny  element  
działalności  organów  wykonawczych.  Pozwala  wykryć  i  na  wczesnym  etapie 
wyeliminować  nieprawidłowości  i  zagrożenia  w  funkcjonowaniu  organizacj i . 
Istniejące  w  gminie  ogniwa  powołane  do  kontroli  powinny  w  tym  procesie 
aktywnie  uczestniczyć.  Efekty ich  pracy powinny być  udostępnione  mieszkańcom 
poprzez  zamieszczenie  protokołów  kontrol i  w  specjalnie  w  tym  celu  utworzonej  
zakładce na stronie Biuletynu Informacji  Publicznej .
Na  podstawie  §  37  statutu  gminy  zwracam  się  do  Pana  z  interpelacją  i  proszę  o 
udzielenie odpowiedzi na następujące pytania:
1.  Jakie  kontrole  zarządcze w 2017 roku nakazał i  przeprowadził  wójt  Henryk
    Kacprzyk w podległych mu komórkach organizacyjnych i  instytucjach
    gminnych?
2. Jakie  były główne zalecenia wynikające z ustaleń i  wniosków pokontrolnych?
3. Jakie  kontrole  w komórkach organizacyjnych i  instytucjach gminnych
    przeprowadziły w 2017 roku uprawnione do tego organy zewnętrzne?
4. Jaki  był  zakres tych kontroli ,  jakich podmiotów i osób dotyczyły?
5. Jakie  były główne ustalenia  i  zalecenia oraz jak je zrealizowano?”
Zapytanie,  którą  złożyłem  między  sesjami,  to  na  to  zapytanie  otrzymałem 
odpowiedź.
Zapytanie
Na  podstawie  §  38  Statutu  Gminy  Grunwald  proszę  o  udzielenie  odpowiedzi  na 
następujące pytania:
1.  Kto (jaki podmiot,  osoba prawna,osoba fizyczna)  jest:
    a)  wydawcą pisma Grunwaldzki  Informator  Samorządowy „Grunwald?”
Przewodniczący Pan Sławomir Matuszewski – radni  to otrzymali .
Radny  –  Pan  Ryszard  Bala  –  ale  być  może  pozostali  mieszkańcy  tego  nie 
usłyszel i .
   „b) Kto jest  redaktorem?
    c)  Kto jest  autorem tekstów zamieszczonych w tym piśmie?
2. Jaki  jest  nakład ostatniego wydania pisma?
3. Gdzie (w jakiej  drukarni)  było drukowane?
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4. Jakie  były koszty wydania ostatniego numeru pisma – ogółem oraz w rozbiciu
    na:
      a)  honoraria autorskie,
      b)  korektę,
      c)  druk,
      d)  dystrybucję.
Ponadto  proszę  o  przekazanie  kopii  umów  zawartych  w  związku  z  wydaniem 
ostatniego numeru.
W odpowiedzi uzyskuję następujące informacje:
1.  Wydawcą pisma Grunwaldzki  Informator  Samorządowy „Grunwald” jest  Urząd
    Gminy Grunwald.
2.  Redaktorzy:Henryk Kacprzyk, Artur Wilczek, Waldemar Szydlik,  Wojciech
    Falba.
3.  Autorzy tekstów: pracownicy Urzędu Gminy Grunwald,  dyrektorzy i
    nauczyciele szkół  podstawowych,  gimnazjum, pracownicy Gminnego Ośrodka
    Kultury,  Gminnej  Biblioteki  w Gierzwałdzie.
4.  Nakład pisma:  1500 egzemplarzy.
5.  Drukarnia:  Yoona Ostróda
6. Koszty:
    a)  honoraria autorskie – 0 zł ,
    b)  korekta – 0 zł ,
    c)  druk – 1783,50 zł ,
    d)  dystrybucja – 0 zł .
Jest  kopia faktury za drukowanie.  
Panie  Przewodniczący,  szanowni  Państwo  –  zapytania  i  interpelacje  składam  we 
własnym  imieniu  i  w  imieniu  mieszkańców.  W  związku  z  tym  samo  rozdanie 
radnym  wydrukowanej  interpelacj i  i  odpowiedzi  nie  wypełnia  wymogu 
poinformowania  mieszkańców  o  złożonych  interpelacjach  i  udzielonych 
odpowiedziach.  Ten  punkt,  taka  zakładka  powinna  znajdować  się  na  stronie 
Biuletynu  Informacji  Publicznej  i  tam  nie  byłoby  problemu.  Każdy 
zainteresowany  mógłby  sobie  przeczytać  dwa  razy,  pięć  razy  albo  nie  czytać  w 
ogóle,  w zależności od tego jakie  ma upodobania.
Wójt – Pan Henryk Kacprzyk – informator  dotarł  do każdego.
Sołtys – Pan Arkadiusz Rosa – do mnie nie  dotarł .
Wójt  –  Pan  Henryk  Kacprzyk  –  nie  dotar ł?  Mam  jeszcze  3  egzemplarze, 
przekażę.

Ad  pkt  8.  Wobec  zrealizowania  porządku  obrad,  Przewodniczący  Rady  Gminy 
zamknął  XLVIII sesję  Rady Gminy.

Protokołowała

Bronisława Warmińska

Przewodniczący Rady Gminy

Sławomir Matuszewski
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